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Referat af Bestyrelsesmøde d. 30. jan 2024  
 
Sted: Værkerne i Sorø, Frederiksvej 27, 4180 Sorø. 

Til Stede: Jette Hallig, Inger Nielsen, Jette Mynster, Allan Steensen, Lasse Braae, Nils Kruse, 
Morten Jensen 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent og referent 
Morten dirigent 
Nils referent 
 

2. Opfølgninger fra bestyrelsesmødet 28. november 2023 
Efter mødet med fugleambassadørerne er det aftalt, at Niels Lind er koordinator for gruppen. 
Morten har ikke hørt mere fra Brorfelde om et eventuelt samarbejde. 

 

3. Nyt fra kassereren 
Årsberetning for DOF VSJ med budget blev accepteret af bestyrelsen, der påtegnede 
regnskabet sammen med regnskabet for punktællerne. Budget og regnskab bliver fremlagt til 
godkendelse på generalforsamlingen. 
 

4. Årsberetninger fra udvalg og andre   
NPU – Faunistik – Punkttællinger – DOFbasen - Boligbirding – Friluftsrådets kredse – Ture og 
møder – m.m. Der mangler beretninger fra nogle af udvalgene. Deadline for beretninger er 20. 
februar. Beretninger sendes til Morten, der skriver dem sammen. 
 

5. Generalforsamling 2024 
Morten står for introduktion til Ørnens dag og koordinerer klargøring. Der kommer materiale fra 
Fuglenes Hus. Der er behov for hjælp, så alle inviteres til at komme og hjælpe til.  
Nils undersøger om brødrene Nilsson vil være guider for ture Åmosen, som de har været 
tidligere. 
De praktiske foranstaltninger med lokale, kaffe/te, kage m.m. aftales af Allan med Bettina, 
Fugledegård. 

 
6. Vedtægtsændringer 

Morten har udarbejdet forslag til ændringer i vedtægterne. Disse blev drøftet og der fremkom 
enkelte rettelser, som Morten indarbejder i forslaget. Ifølge DOF’s centrale vedtægter må der 
ikke ændres i afdelingernes vedtægter §§ 1-7. Det er netop her, vi har nogle ændringsforslag, 
men da der er tale om procedureforslag, mener vi ikke, at det ændrer det centrale i 
paragrafferne. Derfor forelægges de til generalforsamlingen med henblik på ved afstemning at 
anerkende eller forkaste forslagene. Allan har undersøgt spørgsmålet om ændringer hos 
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DOF/Sigrid Andersen, der skriver, at ændringsforslagene efterfølgende skal sendes til 
godkendelse hos DOF’s hovedbestyrelse, da standardvedtægterne for lokalforeninger er 
udfærdiget som bilag til DOF’s vedtægter. 
 

7. Ture ifm. Repræsentantskabsmødet 20./21. april 2024 
Repræsentantskabsmødet er flyttet til Sørup Herregård, derfor er forslaget at ture søndag 
morgen skal gå til Gyrstinge eller Haraldsted sø/Tivolisøen. Nils undersøger om, der er en lokal 
i området, der vil være guide. 
Bestyrelsesmedlemmer er velkomne til at melde sig til repræsentantskabsmødet, dog uden 
stemme- og taleret. 
 

8. Vandværket ved Tissø/Sæby 
Naturpark Åmosen har indgået en lejeaftale med Kalundborg Forsyning om at bruge stedet til 
kulturformidling. Arkitektfirmaet Biotope har udarbejdet et forslag til et observationssted. 
Forslaget rummer et avanceret design i million-kroners klassen. Der skal derfor søges fonde om 
tilskud før stedet kan benyttes. 
 

9. Retningslinjer for honorarer 
Der var enighed om, at honorar er et anliggende for bestyrelsen, hvis DOF VSJ bliver spurgt 
direkte om hjælp. Ellers er det et personligt anliggende.  

 
10. Ønsker og behov til brug af fritidshus i Store Åmose? 

Bestyrelsen finder ikke, at DOF VSJ har store muligheder for at have nytte af stedet. DOF VSJ 
kan derfor kun yde et beskedent bidrag til stedet, fx med en fugleplakat. 
 

11. Aktivitetskalenderen – ture og møder 
Det blev aftalt, at Allan undersøger nytten af fortsat samarbejde med Jan Kiel/Fuglekurser. 
Carl Johan Corneliussen skriver en artikel om ugler til hjemmesiden. 
 

12. Evt. 
Spørgsmålet om indgivelse af klager blev drøftet. Der var enighed om, at når fx NPU indgiver 
en klage, skal der være enighed i udvalget om indsendelse af klage. Er der ikke det, skal 
spørgsmålet forelægges bestyrelsen. 
Bestyrelsen drøftede spørgsmålet om information om, hvordan man skal forholde sig ved 
fugleinfluenza. Der var enighed om, at det er et emne, der bør lægges på DOF’s almindelige 
hjemmeside. Det er ikke noget lokalafdelingerne skal gøre. 
 

13. Næste møder 
Aftales efter generalforsamlingen. 


